

Harangues du Trône, &c.

93

(*Sir GEORGE PREVOST, Gouverneur, 1812.*)

Tuesday,
29th Dec.
1812.

Mardi, 29c.
Dec. 1812.

His Excellency Sir GEORGE PREVOST, Baronet, Governor in Chief, being seated in the Chair, on the Throne, the Speaker of this House commanded the Gentleman Usher of the Black Rod, to let the Assembly
"It is His Excellency's pleasure, they attend Him immediately in this House."

Who being come with their Speaker,
His Excellency was pleased to deliver his Speech.

*Gentlemen of the Legislative Council
Gentlemen of the House of Assembly,*

"Since I last met you in Provincial Parliament, it has been my chief object to carry into full effect the precautionary measures your wisdom had adopted, for the defence of this Province. In the execution of these measures, for the preservation of the Country from menaced invasion, I have been seconded by the voluntary exertions of all ranks of people in it, in a manner that strengthens their claims to the confidence and affection of their Sovereign; such conduct effectually proves that the contemptuous language and inconsiderate threats of an overweening Enemy, have only served to arouse their hereditary spirit, and that all other considerations are lost in their general disposition to make those efforts and sacrifices, which the safety of their Country, and their future prosperity and happiness demand, at this highly important and critical conjuncture.

"The first fruits of such distinguished loyalty, and of such devotion to the rightful cause of a beloved Sovereign, have been apparent in the honorable termination of the Campaign, without effusion of blood, without loss of territory, and without interruption to the most important habits of peace, by a recourse to Martial Law.

"The complete discomfiture of the plans of the Enemy, for the conquest of Upper-Canada, by the capture of Michilimackinac and Detroit, and by the surrender of the whole of the invading army, with its General; the brilliant achievements at Queenston, though clouded by the death, in the hour of Victory, of the gallant and much lamented Major-General Brock, together with the other recent advantages gained over the Enemy, both in Lower and Upper Canada, are subjects of sincere congratulation, and demand our fervent acknowledgments to the Great Ruler of the Universe, for these, His undeserved mercies.

"But it is not only for the success with which the Almighty has blessed His Majesty's Arms in the Canadas, that I have to congratulate you; a more remote scene, where British valour has appeared in its native vigour, calls forth additional exultation, and encourages the expectation, that the miseries which have so long desolated Portugal and Spain, are at length arrested in their course, by the splendid victories lately achieved in the latter Country, by General the Marquis Wellington.

Gentlemen of the Legislative Council,

"I shall direct to be laid before you, a statement of the Provincial Revenue of the Crown, and of the ex-

Son Excellence Sir GEORGE PREVOST, Baronet, le Gouverneur en Chef, étant assis sur le Trône, l'Orateur de cette Chambre a ordonné au Gentilhomme Huissier de La Verge Noire, d'informer l'Assemblée,
"Que le plaisir de Son Excellence est qu'elle se rende immédiatement dans cette Chambre."

L'Assemblée étant venue, précédée de son Orateur,
Son Excellence a bien voulu faire la Harangue suivante:

*Messieurs du Conseil Législatif,
Messieurs de la Chambre d'Assemblée,*

"Depuis la dernière fois que Je vous ai rencontré en Parlement Provincial, mon principal objet a été de mettre en pleine exécution, les mesures de précaution que votre sagesse avoit adoptées pour la défense de cette Province; elles tendoient à préserver le Pays de l'invasion qui le menaçoit. En les exécutant, J'ai été secondé des efforts volontaires de ses Sujets de tout rang, d'une manière que fortifie les droits qu'ils avoient déjà à la confiance, et à l'affection de leur Souverain; cette conduite prouve efficacement que le langage méprisant, et les menaces inconsidérées d'un ennemi présomptueux, n'ont servi qu'à exciter leur courage héréditaire, et que dans la conjuncture très importante et très critique où nous nous trouvons, ils savent fermer les yeux à toute considération étrangère, et faire des efforts et des sacrifices pour sauver leur Pays, et assurer leur prospérité future.

"Les premiers fruits d'une loyauté aussi distinguée, et d'un tel dévouement à la juste cause d'un Souverain chéri, ont été sensibles dans la manière honorable dont s'est terminée la Campagne, sans effusion de sang, sans perte de territoire, et sans qu'il ait été nécessaire d'interrompre les précieuses jouissances de la Paix, en recourant à la Loi Martiale.

"Avoir pleinement déconcerté les plans de l'Ennemi, pour la conquête du Haut-Canada; nous être comparés de Michilimackinac et du Détroit; avoir forcé l'Armée des agresseurs de se rendre avec son Général, obtenu à Queenston un brillant succès, qui n'a été obscurci que par la mort, vraiment lamentable, du brave Major Général Brock, arrivée à l'heure même de la Victoire; avoir remporté tout récemment des avantages sur l'Ennemi, dans le Haut et le Bas-Canada: Voilà autant de sujets d'une congratulation sincère, autant de motifs de remercier le Souverain Arbitre de l'Univers, qui nous traite avec plus de miséricorde que nous ne le méritons.

"Au reste, Je n'ai pas seulement à vous féliciter des Succès dont le Tout Puissant a bien voulu couronner les Armes de Sa Majesté en Canada; une Scène plus distante, où la valeur Britannique s'est déployée dans toute la force qui lui est naturelle, nous fournit un sujet de joie de plus, et donne lieu de croire que les malheurs qui ont si longtemps désolé le Portugal et l'Espagne, sont enfin arrêtés dans leur cours, depuis les splendides Victoires dernièrement remportées dans le dernier de ces deux Royaumes, par le Général Marquis de Wellington.

Messieurs de la Chambre d'Assemblée,

"Je ferai mettre devant vous un état du Revenu Provincial de la Couronne, et de la Dépense des

A a